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Podgorica, 27. decembar 2018. godine

SKUPStINI CRNE GORE

Na osnovu clana 69 stav 2 Poslovnika Skupstine Crne Gore, Odbor za ekonomiju, finansije i

budzet, sa 59. sjednice odrzane 18. i 27. decembra 2018. godine, podnosi

IZVJESTAJ

0 razmatranju PREDLOGA ZAKONA O FINANSIRANJU LOKALNE SAMOUPRAVE

Odbor se, kroz uvodno obrazlo^enje predstavnika predlagaca upoznao sa razlozima za

donosenje novog Zakona kojim se nastoji uspostaviti dugorocno odrziv sistem finansiranja lokalne

samouprave vodeci racima o stabilnosti izvora finai\siranja i optimalnosti rashoda opstina shodno
njihovim funkcijama, kao i izvrSiti uskladivanje sa Zakonom o budzetu i fiskalnoj odgovomosti i

drugim materijalnim propisima. Predlozeno je da se propis donese po skradenom postupku, kako

bi se obezbijedila blagovremena primjena zakona i planirali budzeti opstina za narednu fiskalnu

godinu shodno predlozenim zakonskim rjesenjima.

Na Odboru je konstatovano da kljucne novine, predlozene propisom u odnosu na vazed

zakon, su: povedanje ustupanja prihoda od poreza na dohodak fizickih Hca, promjena kriterijuma

za raspodjelu sredstava Egalizacionog fonda, regulisanje sistema finansiranja novoosnovanih

opstina, osnivanje Fonda za podrSku opstinama za predfinansiranje donatorskih projekata,

izmjena nac^ina izvjestavanja i uvodenje kaznenih mjera. U vezi sa tim, ustanovljeno je da se

predlogom zakona ustupa 12% prihoda od poreza na dohodak fizickih Hca opStini Primorskog
regiona, 14% opstini Sredisnjeg regiona osim Glavnog grada kojem se ustupa 15% i Prijestonici

18%, zatim 50% opstini koja pripada Sjevemom regionu osim opstini do 3.000 stanovnika kojoj se

ustupa 70%, kao i da naknade za koriscenje morskog dobra u cjelosti pripadaju Javnom preduzecu

za upravljanje morskim dobrom (JPMD).

Tokom rasprave na sjednici Odbora, ukazano je da se predlozenim rjeSenjima pravi korak

naprijed u pogledu odrzivosti lokalruh javnih finansija, jer vecina opStina ima visegodisnje

probleme samofinansiranja, zatim da se doprinosi ravnomjernijem razvoju u korist Sjevernog

regiona odnosno finansijskom ujednacavanju manje razvijenih opstina, kao i jacanju pozicija
lokalnih samouprava u sprovodenju njihovih nadleznosli. Odbor je pozitivnim ocijenio osnivanje

novog Fonda za podrsku s obzirom da je izrazito nizak stepen reaHzacije projekata iz fondova u

opstinama na sjeveru, jer iste nemaju dovoljno kapaciteta u ovoj oblasti.

Ukazano je na problem finansiranja novoosnovane Opstine Tuzi za koju je predvideno da

Glavni grad izdvaja sredstva za zaposlene do usvajanja budzeta naredne godine, a najduze sedam

mjeseci, te je poslanike interesovalo kako ce se vrsti finansiranje tokom preostaHh pet mjeseci jer

nije predvidena EgaHzacionim fondom za narednu godinu niti ima pravo, shodno predlozenom

rjesenju, na sredstva tekuce budzetske rezerve u prvoj godini od osnivanja.



S obzirom da opstine Primorskog regiona vise necfe ostvarivati dio prihoda po osnovu

dat to doLoTf PriP^dad JPMD, bilo je nusljenjeda ,e dobro ijeSenje, ah da treba razmotriti mogucnost poveianja procenta ustupanja prihoda od
™ dohodd. faiditt a„ a„ opsa™,.. s d,.p, .a^., j, pLi„ d„d.t.~

^gledav^ja da opStme Primorskog regiorra zadrze dio prihoda po osnovu naknada za koriscenje
orskog dobrap kako je to brio do sada, te ukoliko postoje opstine koje ne poslupaju u skladu sa

sister"™ r Pdmjenjivati kaznenu politiku a ne mijenjati cjelokupanstem. Takode rskazano ,e r mrsljenjenje da su opstine prezaduzene i da pored dodatnih prihoda

•"--o

U odnosu na navedeno, najavljeno je podnosenje amandmana na Predlog zakona.

Odbor je, nakon izjasnjavanja, sa sedam glasova „za" odiucio da predlozi Skupstini da
usvoji Predlog zakona o finansiranju lokalne samouprave.

Za izvjestioca Odbora na sjednid Skupstine odredenje poslanik Nikola Rakocevic.
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